Hong Kong Fire Services Department Written Examination for Registration as Fire Service Installation Contractors Class 3 香港消防處 第三級消防裝置承辦商註冊考試

Answer <u>ALL</u> questions <u>全部</u>作答。

Each question carries 10 marks 每題各佔十分。

1. In accordance with Regulations (2) & (9), Fire Service (Installation Contractors) Regulations,

根據《消防(裝置承辦商)規例》第(2)及(9)條,

- (a) define i) "Portable equipment"ii) "Workshop"
- (甲) 試解釋 i) 「手提設備」ii) 「工場」
- (b) state the composition of Disciplinary Board
- (乙)列出紀律委員會由何人組成。
- 2. In accordance with Regulation 11(1), Fire Service (Installation Contractors) Regulations, what are the powers of the disciplinary board for the purpose of an inquiry?

根據《消防(裝置承辦商)規例》第11(1)條,為研訊的目的,紀律委員會具有什麼權力?

3. In accordance with Regulation 8, Fire Service (Installation Contractors) Regulations, under what circumstances will the Director of Fire Services remove the name of the contractors from the register?

根據《消防(裝置承辦商)規例》第(8)條,消防處處長會在什麼情況下把消防裝置承辦 商的姓名或名稱從註冊紀錄冊中删除?

4. In accordance with Fire Service (Installations and Equipment) Regulations

根據《消防(裝置及設備)規例》,

- (a) when shall a registered contractor issue a certificate?
- (甲) 註冊消防裝置承辦商在甚麼時候須發出消防證明書?
- (b) to whom shall this certificate be issued and copied?
- (乙) 該消防證明書及其副本應發給何人?
- (c) what particulars shall be stated in the certificate?
- (丙) 該消防證明書應包含甚麼資料?
- (d) what is the penalty that the registered contractor is liable on conviction of issuing a false or misleading certificate?
- (丁) 註冊消防裝置承辦商如因發出虛假或具誤導性的消防證明書而被定罪,會有甚麼懲罰?
- 5. Describe the maintenance of carbon dioxide (CO₂) fire extinguisher.

請詳述二氧化碳滅火筒的保養方法。

6. Describe the maintenance of foam (Chemical) fire extinguisher

請詳述泡沫(化學式)滅火筒的保養方法。

- Describe the maintenance of Clean Agent Fire Extinguishers (Fixed Sprayer Unit)
 請詳述淨劑滅火筒(固定式)的保養方法。
- 8. Describe

請詳述

- (a) the use of fire blanket; and
- (甲) 滅火氈的用途;以及
- (b) when & how fire blanket shall be maintained.
- (乙) 應該何時及如何為滅火氈進行保養。
- 9. (a) Describe how to handle an unserviceable dry powder (gas-cartridge) type extinguisher before disposal.
 - (甲) 在棄置失效的乾粉(氣管式)滅火筒前,應該怎樣處理該滅火筒?
 - (b) How often are the hydraulic pressure tests on fire extinguisher required to be carried out?
 - (乙) 滅火筒的水壓測試,應每隔多久進行一次?
 - (c) After the maintenance of a fire extinguisher, what information should be provided on the maintenance label?
 - (丙) 當完成滅火筒的保養工作後,應該在保養標籤上提供甚麼資料?

10. State what types of fire can the following fire extinguishers be used.

請列明下列滅火筒可用於撲滅甚麼類別的火警:

- (a) Water type
- (甲) 水劑
- (b) Carbon dioxide (CO₂)
- (乙) 二氧化碳

END OF TEST	
全卷完	